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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Semjén Zsolt, nemzetpolitikáért, 
nemzetiségpolitikáért, egyházpolitikáért és egyházdiplomáciáért felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány azért, hogy az egyház ne 
tussolhasson el gyermekbántalmazási eseteket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A gyermekek bántalmazása a létező legnagyobb bűnök közé tartozik. Különösen igaz ez, ha olyan
személy követi  el,  akit  a gyermek ismer,  akiben bízik,  aki a családtagja,  ismerőse,  tanára vagy
nevelője. A leginkább felháborító pedig az, amikor a bántalmazó Isten szolgája, aki – elvben – életét
a szeretet hirdetésére és az isteni tanításra tette fel.

Ugyanilyen  bűn  az  elkövetőt  mentegetni,  a  bűntettet  eltussolni,  az  áldozatot  megszégyeníteni.
Amikor az egyház egyik szolgájával szemben gyermekmolesztálás gyanúja merül fel, ráadásul még
bizonyítékok  is  rendelkezésre  állnak,  akkor  az  egyház  sem  hallgathat,  és  nem  mentegetheti  a
bűnöst.

Nemrég  látott  napvilágot  az  az  eset,  amelyben  egy  egyházi  személy  a  szexuális  bántalmazás
gyanúja után egy messzi-messzi faluban kapott új megbízatást, ahol aztán tovább folytatta bűnös
tevékenységét is. Nem eltávolították el az egyházból, csak eldugták a kíváncsi szemek elől.

„A  görögkatolikus  papot  azzal  vádolják,  hogy  szexuálisan  bántalmazott  öt  gyermeket.  A
hajdúnánási  parókiáról  még  2022-ben  helyezték  Bagamérra  az  atyát,  akit  korábban  egy
gyermekvédelmi intézmény lelki vezetőjeként feljelentettek egy kislány molesztálása miatt. Abban
az ügyben a rendőrség megszüntette az eljárást. Nem sokkal később a bagaméri általános iskolában
kezdett el hittant oktatni, de alig hat héttel később már feljelentette egy kilencéves lány édesanyja,
mert szexuálisan bántalmazta a lányát.”

Kérdezem miniszter urat:

• Mit tesz a kormány azért, hogy az egyház ne tussolhasson el gyermekbántalmazási 



eseteket?
• Hogyan látja Ön és a kormány a jelenlegi helyzet iróniáját, hogy miközben a gyermekek a 

papok között sem lehetnek feltétlenül biztonságban, a kormány mégis rengeteg pénzt 
biztosít az egyházaknak?

 

Várom megtisztelő  és  –  reményeim szerint  –  megnyugtató  és  a  rettenetes  helyzetre  megoldást
kínáló válaszát.

 

Tisztelettel:

Arató Gergely

Demokratikus Koalíció

2 


